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فرماندار عجب شیر گفت: 150 دانش آموز این 
شهرســتان به دلیل ازدواج زودهنگام از ادامه 

تحصیل در سالجاری بازمانده اند.
سید شمس الدین مراثی در کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی این شهرستان اظهار کرد: دانش آموزان دختر 
این مناطق به دلیل ازدواج زودهنگام مجبور به ترک 
تحصیل می شوند و این جای نگرانی دارد و باید اقدام 
پیشگیرانه در این زمینه از سوی مسئولان صورت گیرد.
وی افزود: بیشتر این ازدواج ها به دلیل اختلافاتی 
که ناشــی از ازدواج زودهنگام اســت به طلاق منجر 
می شود. وی با اشاره به آسیب های ازدواج زودهنگام 
اضافه کرد: ازدواج در ســن پایین و عدم بلوغ فکری 
دختر و پســر مشکلات عدیده ای را برای خانواده ها و 
جامعه ایجاد می کند از این جهت باید با اطلاع رسانی 
و آگاه سازی جامعه از تکرار این نوع ازدواج ها جلوگیری 
کنیم. مراثی گفت: روحانیون، نخبگان و مسئولان باید 
در زمینه ازدواج های زودهنگام و زیر سن قانونی در این 
شهرستان چاره اندیشی و آسیب های اجتماعی ناشی از 

آن را اطلاع رسانی کنند.

مدیرکل محیط زیست هرمزگان هشدار داد: پروژه ملی 
شهرک صنعتی ایران - چین که قرار است عملیات اجرایی 
آن بهمن ماه با همکاری سرمایه گذاران چینی در جاسک آغاز 

شود، هیچ گونه مجوز زیست محیطی ندارد.
مجید وفادار در نشســت مطبوعاتی به مناسبت روز ملی هوای 
پاک افزود: طرح های بزرگ عمرانی و صنعتی قبل از هر گونه اقدامی 
مشــمول ارزیابی زیست محیطی هســتند و این پروژه ملی 2 هزار 
هکتاری از جمله طرح های مشمول این قانون است که باید از محیط 

زیست استعلام بگیرد. 
وی بیان داشت: تاکنون برای اجرای این طرح، استعلامی از سوی 
محیط زیست گرفته نشده و باتوجه به اینکه باید کمیته ارزیابی تشکیل 
شود و نتیجه آن به سازمان محیط زیست اعلام شود، بعید است در 

این مدت کوتاه مجوز دریافت کند.
مدیرکل محیط زیست هرمزگان اظهارکرد: بحث احداث شهرک 
صنعتی در جاســک از ســال 93 مطرح اســت که تاکنون از منابع 
طبیعی و اداره امور اراضی از محیط زیست برای واگذاری این زمین 
به شــهرک های صنعتی استعلام نگرفته اند و این طرح بدون ارزیابی 
و مجوز زیســت محیطی است.وفادار در پایان تاکید کرد: مسئولیت 
اجرای این شهرک صنعتی بر عهده شرکت شهرک های صنعتی است 

و باید پاسخگوی هر اقدامی باشد.
این درحالی اســت که علی یزدانی معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران 17 آذرماه امســال از آغاز امور اجرایی مرحله نخست شهرک 

صنعتی جاسک در دهه فجر امسال خبر داده است.

معاون عمرانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد 
گفت که طرح احداث راه آهن اقلید در استان فارس 
به یاسوج مرکز این استان به دلیل کمبود اعتبار به 

کندی پیش می رود.
پژمان نیک اقبالی با انتقاد از روند کند ساخت این 
طرح ملی، افزود: روند ســاخت طرح ملی راه آهن اقلید 

به یاسوج نیمه فعال است.
وی تاکید کرد که رقم پیشنهادی ادامه ساخت این 
طرح در لایحه بودجه سال آینده رقم قابل قبولی برای 
شتاب بخشی آن نیست.معاون عمرانی استاندار کهگیلویه 
و بویراحمد اعتبار پیشنهاد شده برای این طرح ملی را 
در لایحه بودجه ســال 96 حدود 18 میلیارد ریال ذکر 
کرد.به گفته وی، بر اساس آخرین اطلاعات، از مجموع 
174 کیلومتر طرح راه آهن اقلید – یاســوج حدود 23 
کیلومتر آن دارای پیشرفت فیزیکی بیش از 50 درصد 
اســت.نیک اقبالی گفت: اعتبار مورد نیاز برای تکمیل 
طــرح ملی راه آهن اقلید به یاســوج افزون بر 10 هزار 
میلیارد ریال است.وی تصریح کرد که مطالعه و اجرای 
طــرح راه آهن اقلید - یاســوج به  طور همزمان صورت 
می گیرد که ممکن است تغییراتی نیز به دنبال داشته 

باشد.وی افزود که بخشــی از مطالبات پیمانکار طرح 
ســاخت راه آهن اقلید یاســوج پرداخت نشده است اما 
دولت تلاش می کند به طرح های با پیشــرفت فیزیکی 

بالا اعتبار بیشتری اختصاص دهد.
معاون عمرانی اســتاندار کهگیلویه و بویراحمد از 
رایزنی مجمع نمایندگان این استان در مجلس شورای 
اسلامی برای افزایش رقم ریالی بودجه راه آهن اقلید به 
یاسوج در لایحه بودجه 96 خبر داده و گفت:  امیدواریم  
اعتبار ویژه ای برای سرعت بخشی به طرح ملی تخصیص 
داده شود.وی از مذاکره با قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا با 
هدف واگذاری این طرح برای تسریع در ساخت آن خبر 
داده و گفت که ظرفیت های قرارگاه می تواند بسیاری از 
مشکلات کنونی طرح راه آهن یاسوج به اقلید را برطرف 
 کند. غلام محمد زارعی نماینده بویراحمد و دنا در مجلس 
شورای اسلامی نیز گفت: اعتبارات مورد نیاز ساخت راه 
آهن یاسوج به اقلید از محل فروش اسناد خزانه تأمین 
می شود و با این طرح عظیم، کهگیلویه و بویراحمد و شهر 
یاسوج از بن بست خارج و گام بزرگی برای توسعه استان 
برداشته می شود. اولویت نخست راه آهن یاسوج - اقلید 

جابه جایی بار و سپس انتقال مسافر است.

معاون استاندار کهگیلویه و بویراحمد:

ساختراهآهناقلیدفارسبهیاسوجکندپیشمیرود

فرماندار نوشهر از خرید و انتقال تجهیزات نیروگاه 
460 مگاواتی نوشهر از کشور ایتالیا خبر داد.

تجهیــزات نیروگاه 460 مگاواتی غرب مازندران پس از 
خریداری از کشــور ایتالیا و انتقال آن با یک فروند کشتی 
از طریق دریای ســیاه و دریای خــزر هفته پیش در بندر 

نوشهر تخلیه شد.
عملیات اجرایی این طرح از سال 86 با حضور وزیر وقت 
نیرو در شهرستان گردشگرپذیر نوشهر آغاز شد و طبق برنامه 
قراربود در سال 89 به بهره برداری برسد اما به علت اعمال 
تحریم های ظالمانه علیه نظام اســلامی این طرح در موعد 
مقرر به بهره برداری نرسید.فرماندار نوشهر این نیروگاه پس 
از بهره برداری از آن در یکی دو ســال آینده به تنهایی می 
تواند مشکلات ضعف ولتاژ و خاموشی های متعدد مشترکین 

برق را در زمان اوج مصرف برطرف کند.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای استان های مازندران و 
گلستان نیز گفت که تجهیزات نیروگاه غرب مازندران توسط 
سرمایه گذار بخش خصوصی از کشور ایتالیا خریداری شده 
است.حسین افضلی افزود : پس از نصب این تجهیزات پیش 
بینی می شــود واحد گازی این نیروگاه تا قبل از تابستان 

97 وارد مدار شود.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای استان های مازندران 
و گلستان گفت : در سال 98 نیز تجهیزات سیکل ترکیبی 
نیروگاه فعال و وارد مدار خواهد شد.وی در خصوص برخی 
نوسانات ولتاژ برق غرب مازندران گفت : در تابستان 96 نیز 
نیروگاه های 50 مگاواتی نوشهر وارد مدار خواهد شد و دیگر 
شاهد ضعف ولتاژ و نوسانات برق در شهرستان های نوشهر ، 
تنکابن و چمستان نور نخواهیم بود.میزان اعتبار منظور شده 
از محل صندوق توسعه ملی برای ساخت این نیروگاه در ماه 
اردیبهشت سال 92 حدود 220 میلیون یورو اعلام شده بود.

معلم فداکار پیرانشهری یکی از کوچکترین 
مدارس ایران در مرز عراق به صورت داوطلبانه 
روزانــه 70 کیلومتر با خــودرو و پیاده در دل 
کوهستان های پیرانشهر برای آموزش و تعلیم 

سه دانش آموز روستایی طی طریق می کند.
با مستقر کردن یک کانکس 6 متری توسط آموزش 
و پرورش شهرستان پیرانشهر در روستای مرزی بدرآباد 
و اعزام معلم از سال 1393، این روستا دارای مدرسه و 
روند ترک تحصیل دانش آموزان این روستا متوقف شد.

این معلم پیرانشــهری در این روستا غیر از درس 
دادن به سه دانش آموز دختر که در پایه های مختلف 
تحصیلی مشــغول تحصیل هســتند، هر شب برای 
دیگر اهالی روســتا که از نعمت سواد بی بهره هستند 

کلاس های نهضت سواد آموزی دایر کرده است.
معلم فداکار پیرانشــهری گفت: برای رسیدن به 
روســتای بدرآباد مجبور اســت 30 کیلومتر از شهر 
پیرانشهر تا روستای بدرآباد را با خودرو و پنج کیلومتر 

بعدی را با پای پیاده طی کند.
»صلاح الدین ســخنور« افزود: با 30 سال سابقه 
تصمیم گرفتم با وجود تحمل مشکلات و دوری راه در 
خدمت آموزش به دانش آموزان روستای مرزی بدرآباد 

در این مدرسه باشم.

همدان- خبرنگار کیهان:
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشــور گفت: تا پایان سال جاری 100 
درصد اعتبارات سفر رئیس جمهوری به همدان 

اختصاص می یابد.
محمدباقر نوبخت در جلســه شورای برنامه ریزی 
توسعه اســتان که در شهرستان اسدآباد برگزار شد، 
افــزود: از بیش از 8 هزار میلیارد ریال اعتبار ســفر 
مذکور برای استان همدان، کمتر از 600 میلیارد ریال 
آن تخصیص نیافته است.وی از مدیران خواست تا به 
جای طرح های کوچک فاقد عایدی مشخص، طرح های 

کلان برای اجرا در استان ارائه دهند.
وی افــزود: تاکنــون به نقش اســتانها در تبیین 
برنامه های ســال 96 پرداخته نشــده اســت و لذا از 
مسئولین استان می خواهیم که متناسب با طرح آمایش 
ســرزمین و با نظرخواهی از صاحبنظران و اســاتید، 
برنامه ای تهیه کنند و به سازمان برنامه و بودجه کشور 
ارائه دهند تا مطابق آن مسیر توسعه استان پیگیری 
شود.وی اعلام کرد: مجموعه اعتبارات پیش بینی شده 
برای طرح های اســتان همدان در سال جاری معادل 
2هزار و 280 میلیارد ریال بود که تاکنون 70 درصد آن 
محقق شده است.نوبخت تاکید کرد: طرح ملی راه آهن 
تهران- همدان نیز باید هرچه زودتر به اتمام برسد و تا 
پایان امسال یا اوایل سال آینده شاهد افتتاح آن باشیم.

معــاون رئیس جمهــور و رئیس ســازمان برنامه 
و بودجه در ســفر به اســتان همدان از روند اجرای 

ریل گذاری راه آهن تهران- همدان دیدن کرد.

استاندار سیستان و بلوچستان گفت: هزار 
میلیارد تومــان اعتبار از محل صندوق ذخیره 
ارزی برای توسعه مناطق مرزی استان تخصیص 

یافته است.
علی اوسط هاشمی در جلسه شورای اداری استان 
سیستان و بلوچستان به کمبود منابع آبی در سیستان 
و بلوچســتان اشــاره کرد و گفت: امروز در هیچ یک 
از سدهای اســتان به جز مخازن »چاه نیمه«، بالای 
120میلیون مترمعکب آب نداریم و این وضعیت زنگ 
خطری جدی در زمینه کمبود منابع آب استان است.
وی به ضــرورت برنامه ریزی برای مدیریت بهینه 
مصرف آب در بخش شرب و کشاورزی و تغییر الگوی 
کشت در اســتان و طرح های آبخیزداری در مناطق 
روستایی استان اشاره کرد و اظهار داشت: هدف گذاری 
برای اجرا طرح های آبیاری نوین در ســطح 40 هزار 
هکتــار اراضی جنوب اســتان، از برنامه های مهم در 
راستای تغیر الگوهای کشت است که امروز با جدیت 

از سوی جهاد کشاورزی استان دنبال می شود.
وی به اهمیت توجه به روستاها و ارائه خدمات به 
روستاییان اشاره کرد و از مدیران دستگاه های اجرایی 
اســتان خواست با تدوین و ارایه برنامه های بلندمدت 

خدمات ارزنده به روستائیان استان ارائه کنند.
هاشــمی ادامه داد: توجه به توســعه روستاها و 
روستامرکزی می تواند به عنوان یک عامل اساسی از 

توسعه حاشیه نشینی در استان جلوگیری کند.
استاندار سیســتان و بلوچستان به روند عملیات 
اجرایی گازرســانی از ایرانشهر به زاهدان اشاره کرد و 
گفت: براساس برنامه ریزی انجام شده فروردین ماه سال 

آینده شعله گاز در زاهدان روشن می شود.
وی به طرح توسعه ظرفیت »بندر شهید بهشتی« 
چابهــار از 2/5 میلیون تــن به بیش از 8 میلیون تن 
اشــاره کرد و بیان داشت: تجهیزات لازم برای اجرای 
این طرح از آلمان خریداری شده و تا چند روز آینده 

در بندر چابهار تخلیه می شود.
هاشــمی افــزود: برای خریــد ایــن تجهیزات 
650میلیون دلار اعتبار از محل صندوق ذخیره ارزی 

اعتبار تخصیص یافته و صرف شده است.

عملیات اجرایی بیمارستان 750 تختخوابی جایگزین 
بیمارستان شفا در کرمان با حضور استاندار کرمان آغاز 

شد.
در این مراسم علی اکبر حقدوست رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان با اشــاره به اینکه عقب افتادگی استان کرمان در زمینه 
بهداشــت و درمان تاریخی اســت گفت: امروز مسائل درمانی 

اولویت مردم در استان است.
وی بــا بیان اینکه بیمارســتان شــفای کرمــان یکی از 
بیمارستان های قدیمی استان کرمان و نیازمند استانداردهای 
جدید اســت افزود: بیمارستان جدید جایگزین شفا در زمینی 
به مســاحت 50 هکتار توســط قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 

ساخته می شود.
وی خاطرنشــان کــرد: کار ثبتی زمین و واگــذاری آن از 

منابع طبیعی به مسکن و شهرسازی انجام شده است.
حقدوســت نزدیکی بیمارستان جدید به فرودگاه کرمان را 
از ویژگی های آن عنوان کرد و گفت: این بیمارســتان روبروی 

فرودگاه کرمان در جاده باغین احداث می شود.
وی اظهارداشــت: اعتبــار لازم بــرای احداث ســاختمان 
بیمارســتان 250 میلیارد تومان است که 30 درصد این مبلغ 
از منابع ملی وزارتخانه بهداشت و مابقی آن از منابع استانی و 
از محل واگذاری زمین و تغییر کاربری آنها به پیمانکار تامین 

می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان خاطرنشان کرد: قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء بر اساس برنامه زمان بندی ارائه شده در 

مدت 3 سال این بیمارستان را می سازد.

ساری- خبرنگار کیهان: 
نماینده ولی فقیه در مازندران گفت: مقرر شد 
بنده و استاندار مازندران نامه ای در جلوگیری 
از واردات مرکبات به رئیس جمهور بنویسیم و 
بــه رئیس جمهور اعلام کنیم که جلوی واردات 

را بگیرد.
آیت الله نورالله طبرسی در جمع مردم شهرستان 
ســاری، به مشــکلاتی که برای باغداران مازندران به 
وجود آمد اشــاره کرد و یادآور شــد: با مدیران ارشد 
استان در این ارتباط صحبت های زیادی شد، اقداماتی 
در این زمینه انجام شــد، ولی انتظار ما این است که 
دولت  مردان سریع تر نسبت به اجرایی کردن تعهدات 

خود اقدام کنند.
وی ادامه داد: از مبلغ 30 میلیارد تومانی که قرار 
بود به صورت بلاعوض و تسهیلات 250 میلیارد تومانی 
تصویب شــده در جلسات هیئت دولت خبری نیست 

و کشاورزان از این بابت به شدت گلایه مند هستند و 
مصوبه مشکل مردم را حل نمی کند.

طبرسی با اعلام اینکه زمزمه های واردات مرکبات 
برای شــب عید شنیده می شــود، افزود: وزیر جهاد 
کشاورزی مخالف این موضوع است، ولی برخی افراد 
که دســت در واردات مرکبات دارند با رئیس جمهور 

دیدار کردند و بنا دارند مرکبات وارد کنند.
وی بــا بیان اینکه کل مرکبات مورد نیاز کشــور 
در ایام عید 250 هزار تن اســت، افزود: زمینه تأمین 
نیازمندی مرکبات پایان ســال در استان وجود دارد، 
واردات مرکبات صدمات جدی به روحیه کشــاورزان 

استان وارد می کند.

نماینده مردم شهر بروجرد در مجلس شورای اسلامی در 
جلسه ســتاد اقتصاد مقاومتی لرستان گفت: بخش بزرگی از 

سرمایه گذاری های لرستان راکد مانده است.
علاءالدیــن بروجردی ادامه داد: سال هاســت ده ها و بلکه صد ها 
میلیارد تومان در بخش صنعت این اســتان در شهرهای مختلف در 
بخش خصوصی و دولتی سرمایه گذاری شده و در حال حاضر بخشی 

از این سرمایه بزرگ راکد مانده و نیازمند احیا است.
وی افزود: کارخانه های بزرگ لرستان که در طول سال های گذشته 
فعال بوده اند در حال حاضر منحنی فعالیت آنها سیر نزولی گرفته و 
حدود 50 درصد از کارگران خود را بیش از 9 ماه است، تعدیل کرده 
که آثار اجتماعی، اقتصادی و تبعات و مشــکلات آن به جامعه و به 

استان برمی گردد.
بروجردی خاطرنشان کرد: آمار اشتغال استان لرستان 12 درصد 
اعلام می شــود، اما در حال حاضر هیچ تغییری با مشاهده تابلوهای 
موجود نمی بینیم و کارخانه جدیدی برای ایجاد ظرفیت شغلی جدید 

احداث نشده است.

استاندار خوزستان گفت: خوزستان  معاون 
در مسئله ریزگردها متاسفانه اسیر بی توجهی 
مسئولان و بازی های طبیعت شده که ما نیز در 

آن شریک هستیم.
فرامند هاشمی زاده در جلسه کارگروه گرد و غبار با 
اشاره به طرح های ارائه شده برای مقابله با گرد وغبار 
اظهارداشت: قطعا برای مقابله با ریزگردها در خوزستان 

به طرح های متفاوتی نیاز داریم.
وی با بیان اینکه 14 کانون ریزگرد تاکنون مشخص 
شــده اســت، افزود: کمیته  کارشناسی برای بررسی 
طرح های ارائه شــده با حضورنمایندگان سازمان های 
جهادکشاورزی، محیط زیست، منابع طبیعی، مدیریت 
بحران، زمین شناســی، هواشناسی و دانشگاه چمران 

تشکیل می شود.
معاون عمرانی اســتانداری خوزســتان گفت: در 
استانداری خوزستان به روی هیچ شرکتی و طراحی 
کــه بخواهد طرحی در زمینه مقابله با ریزگردها ارائه 
دهد، بسته نیست و با بررسی طرح در کمیته در صورت 
تایید آن به جهاد نصر که کارفرما اجرایی است برای 
عملیاتی کردن طرح و تامین اعتبار لازم داده می شود.

نماینده ولی فقیه در مازندران:

رئیس جمهور جلوی واردات مرکبات را بگیرد

مدیر اداره برق تایباد گفت: روزانه 185 هزارکیلووات ساعت 
برق از این شهرستان به کشور افغانستان صادر می شود.

سیدجواد رضایی افزود: این میزان صادرات برق در بخش توزیع با 
دو خط 20 کیلووات به ظرفیت 12 مگاوات از پست توزیع دوغارون 
در تایبــاد صــورت می گیرد. وی ادامه داد: این اقــدام برق مورد نیز 
روســتاهای افغانســتان همجوار با مرز دوغارون را در شرق خراسان 
رضــوی تامین می کند و 20 هزار خانوار از شــهروندان افغان از برق 
ایران بهره مند می شــوند.مدیر اداره برق تایباد همچنین گفت: تایباد 
6 درصد مصرف برق شرکت توزیع خراسان رضوی را در اختیار دارد.
مرکز شهرســتان 110 هزار نفری تایبــاد در فاصله 228 کیلومتری 
جنوب شــرق مشهد واقع  شــده و از سمت شرق و جنوب شرق هم 

مرز با کشور افغانستان است.

برقتایبادبهافغانستان
صادرمیشود

مدیر کل هواشناســی خوزستان گفت: مرکز ملی پایش، 
پیش بینی و هشدار گرد و خاک در خوزستان راه اندازی شد.

کوروش بهادری اظهار کرد: این مرکز می تواند پیش بینی 10 روزه 
گرد و خاک کل کشور را ارائه دهد.

وی افزود: با توجه به برنامه های دولت و شورای عالی امنیت ملی 
تصمیم به راه اندازی این مرکز پایش گرد و غبار کشور در این استان 

گرفته شد.
وی افزود با توجه به زمان بر بودن راهکارهای مقابله با گرد و غبار، 
مرکز پایش می تواند برخی از مشــکلات در این حوزه را پیش بینی و 

مرتفع کند.
وی همچنین گفت: با دستور استاندار خوزستان قرار است چهار 
دســتگاه تلویزیون شــهری برای نمایش وضعیت هوا در شهر اهواز 

راه اندازی شود.
بهادری افزود: این تلویزیون ها در میدان فرودگاه، میدان دانشگاه 

چمران، میدان نمایشگاه بین المللی و میدان پاداد نصب می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزســتان نیز در این نشست 
خواســتار ارائه گزارش دســتگاه های اجرایی از روند اجرای مصوبات 

کارگروه ملی گرد و غبار در استان شد.
احمدرضا لاهیجان زاده افزود: در سال 93 کارگروه ملی گرد و غبار 
مصوباتی در خوزستان داشت که برای برخی از آنها اعتبار اختصاص 
یافت و برخی نیز اعتباری برای اجرا نداشتند که لازم است دستگاه های 
اجرایی گزارش تحقق این مصوبات را به کارگروه گرد و غبار اســتان 

ارائه دهند تا امکان پیگیری آنها وجود داشته باشد.

وزیر راه و شهرسازی از تأمین اعتبار لازم برای تسریع در 
عملیات اجرایی و تکمیل پروژه مهم راه ارتباطی شهر خورموج 
به بندر لاور شرقی و دشت پلنگ در استان بوشهر خبر داد.
عباس آخوندی در بازدید و بررسی اجرای پروژه محور ارتباطی 
خورموج به لاور شــرقی و دشت پلنگ افزود: این راه ارتباطی نقش 
بزرگی در بهبود حمل و نقل مرکز شهرستان دشتی با کارخانه سیمان 
مند، اراضی بسیار مرغوب کشاورزی و سد دشت پلنگ و روستاهای 

پشتکوه این شهرستان دارد.
وی اضافه کرد: با توجه به اینکه کارخانه سیمان مند دشتی که 
نقش تاثیرگذاری در اقتصاد و اشــتغال زایی در این شهرستان دارد، 
بزودی افتتاح خواهد شد، برای تامین اعتبار لازم و تکمیل این پروژه 

راه ارتباطی تلاش می کنیم.
فرماندار دشتی گفت: این مسیر ارتباطی به طول 70 کیلومتر از 

شهر خورموج مرکز این شهرستان تا دشت پلنگ است.
غلامرضا مهرجو افزود: از سال گذشته عملیات تعریض و بهسازی 
این مســیر آغاز شــده اســت و تاکنون برای 10 کیلومتر اول آن 
23میلیارد ریال از محل اعتبارات عمرانی شهرستان مصوب شده اما 

هنوز اعتبار تخصیص نیافته است.
وی اضافه کرد: در زمان حاضر برای این پروژه موافقت نامه مبادله 

شده و پیمانکار مشغول کار است.
مهرجــو بیان کرد: با وجود نبود تخصیــص اعتبار تاکنون پنج 
کیلومتر از این محور مهم ارتباطی عملیات خاکی انجام شده است.

وی اظهار کرد: مهم ترین قســمت این محور 20 کیلومتر اول از 
خورموج تا کارخانه سیمان مند است.

وی تاکیــد کرد: برای تکمیل این پروژه 900 میلیارد ریال نیاز 
است.

این راه ارتباطی یکی از مهم ترین محورهای شهرستان دشتی است 
که محل ترانزیت تولیدات کشــاورزی منطقه طسوج و دشت پلنگ 
است و راه دسترسی به کارخانه سیمان مند دشتی و ساختگاه سد 

دشت پلنگ از این محور مهم ارتباطی امکان پذیر است.
همچنین این جاده ارتباط هشت روستای دهستان طسوج دشتی 

با مرکز شهرستان را برقرار می کند.

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی هرمزگان از 
رفع کامل مشکل آب آشامیدنی روستایی جزیره قشم و 

تبدیل این جزیره به منطقه پایدار آبی خبر داد.
عبدالحمید حمزه پور عنوان کرد: با احداث دو ســایت آب 
شیرین کن جدید در جزیره قشم آب آشامیدنی مورد نیاز تمام 

روستاهای این جزیره به زودی تأمین می شود.
وی افزود: اخذ مجوز احداث دو ســایت آب شیرین کن به 
حجم بیش از 4 هزار مترمکعب تولید آب شیرین در شبانه روز 
با مشارکت ســرمایه گذاری بخش خصوصی جهت تأمین آب 

آشامیدنی روستاهای جزیره قشم گرفته شده است.
حمزه پور بیان داشــت: جزیره قشم با دارا بودن بیش از 60 
روستا و جمعیتی بالغ بر 80 هزار نفر به علت شرایط جغرافیایی 
خاص منطقــه و محصور بودن دریا فاقــد هرگونه منابع آبی 

زیرزمینی و سطحی است.
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب روســتایی هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: شــرکت آب و فاضلاب روستایی هرمزگان 
توانسته است طی سه ســال اخیر با احداث و راه اندازی چهار 
سایت آب شیرین کن و تولید بیش از 15 هزار متر مکعب آب 
شــیرین در شبانه روز با مشارکت سرمایه گذار بخش خصوصی 
شاخص برخورداری روستاهای این جزیره را از صفر به بیش از 

60 درصد ارتقا دهد.
حمزه پور اضافه کرد: اخیراً نیز با پیگیری این شرکت و اخذ 
مجوز احداث دو سایت آب شیرین کن به حجم 4 هزار و 300 
مترمکعب از طریق شرکت مادر تخصصی آب و فاضلاب کشور 
و پس از انتخاب ســرمایه گذاران تعیین شده به زودی عملیات 

اجرایی این دو سایت آب شیرین کن جدید آغاز می شود.
وی تصریح کرد: با تکمیل و بهره برداری از این دو سایت آب 
شیرین کن ضمن تأمین کل آب آشامیدنی مورد نیاز، شاخص 
برخورداری آب روستایی این جزیره به 100 درصد ارتقا خواهد 
یافت و دیگر هیچ روستایی فاقد آب در این جزیره بزرگ خلیج 

فارس نخواهیم داشت.

لاریجانی ادامه داد: برای تسریع در تهیه واگن های 
خــط یک مترو قم نیز خط اعتباری از روســیه مورد 

استفاده قرار گرفته است.
وی افزود: قم نیازمند خط های مختلف مترو برای 

جا به جایی آسانتر مردم و زائران است.
لاریجانی گفت: بهره برداری از تمام خط یک متروی 
قم، اوایل سال 1397 خواهد بود که این امر تحولی در 

زیرساخت های این شهر بوجود خواهد آورد.
عملیات اجرایی خط  A مترو قم در نیمه سال 88 
با اعتباری بالغ بر 11 هزار میلیارد ریال توسط قرارگاه 

سازندگی خاتم الانبیاء آغاز شد.
در این مراســم شهردار قم با بیان اینکه خط یک 
مترو قم به طول 14 کیلومتر اســت گفت: بیش از 5 
کیلومتر آن در فاز نخســت از ایستگاه قلعه کامکار تا 

دانشکده  نوبنیاد  نخست ساختمان  مرحله 
هنر و معماری دانشــگاه خلیج فارس بوشهر با 
حضور وزیر راه و شهرسازی و معاون وزیرعلوم، 
تحقیقات و فناوری، استاندار و نمایندگان مردم 
استان بوشهر در مجلس شورای اسلامی افتتاح 

شد.
 مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشهر در این آیین 
گفت: دانشــکده هنر و معماری دانشگاه خلیج فارس 
بوشــهر با الهام گیری از معمــاری بافت تاریخی این 
شهر در محله کوتی و کنار ساختمان عمارت نوذری 

که مربوط به دوره قاجار ساخته شده است.
فرزاد رســتمی افــزود: تاکنون دانشــکده هنر و 
معماری بوشهر در عمارت نوذری که مالیکت آن متعلق 
به اداره کل میراث فرهنگی است و در اختیار دانشگاه 

خلیج فارس قرار دارد، مستقر بود.
وی اظهــار کرد: عملیــات اجرایی ســاختمان 
دانشکده هنرو معماری دانشگاه خلیج فارس در سال 
85 با حمایت اســتانداری، اداره کل راه و شهرسازی 

و میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
بوشهر آغاز شد.

رستمی بیان کرد: این ساختمان با زیربنای هشت 
هزار و 220 مترمربع و فضای آموزشی شامل 16 آتلیه 
هنری، 11کلاس آموزشی، دو سالن قضاوت پایان نامه، 
سایت رایانه، سالن اجتماعات با ظرفیت 180 نفر، حوزه 
اداری، فضای خدماتی، اســتراحتگاه استادان، بوفه و 

نمازخانه در 3 طبقه در 2 مرحله احداث می شود.
وی ادامه داد: مرحله نخســت دانشــکده هنر و 
معمــاری دانشــگاه خلیج فارس دارای پنــج هزار و 
200 مترمربــع زیربناســت و برای اجــرای مرحله 
نخست دانشکده هنر و معماری دانشگاه خلیج فارس 
115میلیارد ریال اعتبار هزینه شــده اســت و برای 
تکمیل مرحله 2 این دانشــکده با زیربنای سه هزار و 
600 مترمربع با 65درصد پیشرفت فیزیکی در دست 
احداث است به 115 میلیارد ریال اعتبار دیگر نیاز دارد.

در حال حاضر دانشکده هنر و معماری بوشهر 220 
دانشجوی هنر و معماری دارد.

کوهپیماییمعلمپیرانشهری
برایتعلیم3دانشآموز

بازماندن150دانشآموزازتحصیل
بهدلیلازدواجزودهنگام

مناطقمرزیسیستانوبلوچستان
اعتبارگرفت

معاون استاندار:
خوزستاندرمسئلهریزگردها
اسیربیتوجهیمسئولان

شدهاست

شهدای مدافع حرم را فراموش نکنیم
رهبر عزیزمان فرمودند »خیابان ها را به نام مبارک شهدا کردیم تا 
هر وقت نشانی منزل را می دهیم بدانیم از گذرگاه خون کدام شهید 
با آرامش و امنیت به منزل می رسیم.« از جمله کارهایی که می توان 
برای حفظ یاد شهیدان انجام داد نامگذاری اماکن عمومی و برخی از 

محلات به نام شهدای مدافع حرم است. 
شهرستان دامغان تاکنون 3 شهید مدافع حرم تقدیم اسلام کرده 
است اما متاسفانه تاکنون مکانی به نام این شهیدان نامگذاری نشده 
اســت. و این در حالی است که در بسیاری از شهرهای دیگر اماکنی 
به نام شهدای مدافع حرم نامگذاری شده است حتی در کشور سوریه 
نیز مکان هایی به نام شهیدان مدافع حرم ایرانی نامگذاری شده است.
شایسته است مدیریت شهری دامغان از جمله شهرداری و شورای 
شــهر به منظور ارج نهادن به شــهدای مدافع حرم و ترویج فرهنگ 
روحیه ایثار و شــهادت و زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدای مدافع 
حرم اماکنی از شهر را به نام این عزیزان که با نثار جانشان آرامش و 
امنیت را به ما هدیه دادند کند و ایثار و از خودگذشــتگی آنها را در 

اذهان مردم زنده نگه دارند.
محسن عربیان

میدان مطهری انجام شــده اســت که در تلاشیم فاز 
نخست خط یک مترو تا ســال آینده به بهره برداری 

برسد.
سید مرتضی سقائیان نژاد در حاشیه مراسم کلنگ 
زنی خط دو مترو قم پشــتوانه های مالی را مهم ترین 
مشکل پیش روی خط یک مترو قم برشمرد و اظهار 
داشت: حدود 300 میلیارد تومان سال گذشته اوراق 
مشــارکت فروخته شــد که از این طریق بخشی از 

مشکلات مالی مرتفع شد.
وی از تکمیــل فاز دوم خط یک مترو قم تا اوایل 
ســال 97 خبر داد و عنوان کرد: بخشی از مشکلات 
مالی از منابع فاینانس روســیه حل می شود که براین 
اساس روسیه حدود 200 میلیون یورو اعتبار برای این 

پروژه صرف خواهد کرد.

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: برای 
بودجه ســال آینده قم 20 هزار میلیارد ریال و 
برای سرمایه گذاری نیز پنج هزار میلیارد ریال 

در نظر گرفته شده است.
علی لاریجانی در »آیین شکرانه اتمام حفاری خط 
A متروی قم و کلنگ زنی خط B«، با اشــاره به این 
که شهر قم عقب افتادگی ها و محرومیت هایی از گذشته 
دارد، بیان کرد: برای این که شرایط قم سامان پیدا کند 

جهش های قوی تر و بلند تری نیاز است.
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( نیز همانطور که 
در طرح آبرسانی به قم خوب عمل کرد، در حفاری مترو 
زحمت کشید و با روحیه بسیجی این کار را سامان داد.

وی با اشــاره به آغاز حفاری خط دوم متروی قم، 
گفت: مقدمات خط دوم متروی قم انجام شده و تلاش 
می کنیم در بودجه سال آینده امکانات مناسبی در نظر 

گرفته شود تا به سرانجام برسد.
وی به طرح قطار ســریع الســیر تهــران - قم - 
اصفهان نیز اشاره کرد و گفت: قمی ها برای این قطار 
سریع السیر زحمات زیادی کشیدند و باید سود اولیه 
را قم ببرد و جایگاه قم باید در وسط این طرح باشد و 
مردم دسترسی درست و سامان یافته ای به این قطار 

داشته باشند.
عملیات اجرایی طرح قطار پر سرعت قم ـ تهران 
ـ اصفهــان با اعتبار پنج میلیــارد یورویی از چند ماه 
گذشته از سمت تهران آغاز شده است، این قطار قرار 
است مسیر تهران تا اصفهان را با سرعت 250 کیلومتر 

در ساعت طی کند.
رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: کشور چین 
300 میلیون یورو فاینانس برای ســرمایه گذاری در 

خط دوم متروی قم اختصاص داده است.

تجهیزاتنیروگاه460مگاواتی
غربمازندرانخریداریشد

70درصداعتباراتبهطرحهای
دانشکدههنرومعماریبوشهرافتتاحشداستانهمدانتخصیصیافت

نماینده مردم بروجرد در مجلس:

بخشبزرگیازسرمایهگذاریهای
لرستانراکدماندهاست

راهاندازیمرکزملیپایش
وهشدارگردوخاکدرخوزستان

با حضور استاندار کرمان

عملیاتاجراییبیمارستان
750تختخوابیکرمانآغازشد

وزیرراه:اعتبارتکمیلجادهخورموج
بهدشتپلنگبوشهرتامینمیشود

مدیر کل محیط زیست هرمزگان:
شهرکصنعتیایران– چیندرجاسک

مجوززیستمحیطیندارد

لاریجانی: 

چیندرمترویقم
300میلیونیوروسرمایهگذاریمیکند

مشکلآبآشامیدنیروستاهایقشم
برطرفمیشود


